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MINISTERRAAD 
Nr.2234 

ZEER GEHEIM 

Ex.nr. /.z 
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N?~en van de vergadering 
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vrlJdag 21 november 1958 in de Trêveszaal 
's morgens om tien uur en 's middags VDort

gezet 

Aanwezig: De minister-president Drees en de ministers 
Van Aartsen, Cals, Helders, Hofstra, Klomp~, 
Luns, S amkal den , Staf, Struycken, Suurhoff 
Vondeling, Witte en Zijlstra ' 

Secretaris: J.Middelburg 

2. Ingekomen stukken en mededelingen 

a. Radio- en televisieuitzendingen met ministers 

De minister-president deelt mede, dat de NCRV 
op nieuwjaarsdag een accent wil geven aan de band tussen 
regering en volk door aan de verschillende ministers een 
vraag te stellen over hun beleid in het nieuwe jaar. Spre
ker stelt voor hieraan wel mee te werken. De raad stemt 
hiermede in. 

De minister-president deelt mede, dat de ,heer 
Hogendijk de gedachte heeft geopperd om via de televisie 
regering, parlement en volk dichter bij elkaa~ te brengen. 
Hij had dit met de Tweede-Kamervoorzitter Kortenhorst be
sproken, die hierover ook het gevoelen heeft gepolst van 
het seniorenconvent, dat er wel voor voelde. Spreker heeft 
gezegd, dat deze gedachte eerst schriftelijk ware voor 
te leggen. 

2 b. Vervanging van het invoerrecht op wijn door een accijns 

De minister-president heeft een stuk ontvangen 
van het hoofdproduktschap voor akkerbouwprodukten over het 
voorstel van de Benelux 'Douaneraad om het invoerrecht 
op wijn te vervangen door een accijns. De raad besluit, 
dat minister Vondeling deze brief zal behandelen. 

2 c. Geschiedschrijving van de Indische kwestie 

De minister-president heeft van mr.Van ~i~l de 
mededeling ontvangen, dat hij bij de algemene pollt~eke 
beschouwingen in de Eerste Kamer, welke zonder schrlfte
lijke voorbereiding zullen worden gehouden, z~~ vragen 
een opdracht te geven de geschiedenis te schrlJven van wat 
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I Jz er en St a al h eef t de Hoge Autoriteit aangesproken dat 
publikat i e v~n de ver vo erstari even moet worden voor~e
schreven . Langs die weg zou de ze zaak voor h e t Hof van 
de KSG aanhangi g worden. ~en b ezwaar is dan, dat het 
Nederl ands e standpunt onvoldoende tot uiting zou komen. 
De minister - president meent, da t het KSG- v erdrag geen 
vo l do en de basis biedt om Nederland tot publikati e van 
de ze tarieven te dwingen . Mi nister Van Aar t sen i s h e t 
hi er me de eens. Men verwij s t echter naar de ar t i k el en 70 
en 60 van he t verdrag. Over de ze kwestie vindt no g amb
teli j k overleg pl aats tuss en de be t ro kk en departement en" 
in de volg ende vergadering zal een b esl iss ing moeten ' 
worden genomen. 

De raad ve rklaart zi ch akkoord met de voorge
stelde a anvull i ng van h et uitvo eringsbeslu i t autovervo er 
goederen. 

,~ ~ 3 f. Bes rek in en over de EEA Vri 'handelszone (Zie not ulen 
. ~~~~ m.r.14 ok tober 19 5 , punt 3 d 
~ ZtPJ; Jr'1J 

J? ~ ~~ / Minister Luns deelt omtrent de besprekingen, die 
I~' . minister Zijlstra en hij in Parij s over de EBA hebben 

meegemaakt mede, dat de Belgisch e minister van Buitenlandse 
Zaken Wigny het oude voorstel wilde indienen om op 
1 januari a.s. over de gehele linie een 10%-reductie op de 
invoertarieven toe te passen; mede dank ~ ij de activiteit 
van Nederlandse en Belgi s che ambtenaren is het gelukt 
Wigny ertoe te brengen, dat plan te laten vallen. In de 
ministeriële conferentie heeft men ook van Franse zijde 
zijn best gedaan om de besprekingen in redelijke banen 
te houden. De vergadering heeft zich bepaald tot door
neming van het stuk, dat vanwege de zes EEG-landen was 
ingediend. Op grond van deze besprekingen zou men al een 
eerste ontwerp voor een verdrag kunnen maken. Intussen 
heeft de dag na de conferentie de Franse minister van 
voorlichting Soustelle de krasse verkla~ing afgelegd, die 
door de Engelsen is aangegrep en om de besprekingen over 
de vrijhandelszone te schorsen. Daarna is spreker opgeb el~ 
door Wigny over de indi ening van een Beneluxvoorstel, be
doeld als overbrugging in de ontstane crisissituatie. 
Hieromtrent is van Belgische zijde een stuk ontvangen, 
dat meer genuanceerd is dan het aanvankelijke voors t el. 
De gedachte is, dat de landen op 1 januari a.s. voor 
niet-agrarische goederen hun invoertarieven voo:~over ~e z e 
hoger zijn dan het te verwachten gemeenschappellJke bUl
tentarief met 10% en dat voorts de invoercontingenten met 
20% worden verhoogd. Dit voorstel is hier e er~t , op de 
betrokken departementen bekek en en nada t de mlnl~t~r~ 
zich ermede akkoord hadden verkla ard als Beneluxlnltla
tief aan de drie andere B~G-landen gezonden. Daarbij he eft 
minister Zijlstra erop gewezen, dat dit geen alterna tief 
voor een EEA is maar bedoeld is om tijd te vinden een 
verdra g voor de'EEA tot stand te brengen. De suggestie, 
dat bij de ontmoeting van De Gaulle en Adenauer ook de 
Engelse premierMacmillan aanwezig zou zijn, is door ~e 
Fransen afgewezen. Zij schijnen bevreesd voor een DUltS-
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Engels samengaan in de gr~re groep van de vrijhandels
zone. De Europese commissie staa t niet onsympathiek ten 
aanzien van de Benelux-voors tellen. De voorzitter Hallstein 
zal met het commissielid Rey de zes regeringen b ezoeken ' zij 
wor den maandag in ons l and verwacht. Afgesproken is dat 
de ministers Zijlstra, Hofstra en Vondeling met spr~ker 
hen 's morgens zullen ontvang en en de minister-president 
een déjeuner zal geven. 

Minister Zijlstra me ent, da t het met de proce
dure in België ten aanzien van het Beneluxvoorstel wat 
vreemd is gelopen ; terwijl de stukken hier met de ru
bricering "geheim" werden ontvangen en · sprek er in de 
Tweede Kamer er dus niets over kon zeggen, stond de in
houd reeds in de krant. , 

Minister Vondeling herinnert eraan, dat de land
bouwministers van de EEG~landen een bespreking hebben ge
had. Lr zijn lijsten vastgesteld met wat als concessies 
van Engeland zal worden gevraagd bij de onderhandelingen 
over de EEA. In verband hiermede vraagt spreker zich af 
of het juist is, dat de EEG-landen op grond van het 
Beneluxvoorstel eenzijdig concessies doen en de andere 
landen niets daartegenover stellen. 

Minister Zijlstra wijst erop, dat de ELG zich 
het recht voorbehoudt na een jaar de situatie van het 
ogenblik ten aanzien van de invoerrechten te herstellen, 
als de onderhandelingen over de instelling van een asso
ciatie niet tot· resultaat hebben geleid. Voorts wordt 
ten aanzien van de verhoging van de contkgenten reci
prociteit gevraagd. 

Minister Vondeling wijst erop, da t Engeland vooral 
geïnteresseerd is in verlaging van de tarieven en verhoging 
van de contingenten in andere landen ten behoeve van de 
afzet van zijn industriële produkten, terwijl Nederland 
vooral gekant is tegen hoge tarieven voor groenten en 
fruit. Daarom zal men als conditie aan dit voorstel moeten 
verbinden, dat bngeland iets af doet van de hoge tarieven 
voor groenten en fruit. Minister Luns zou dit niet als 
conditie willen stellen, maar zal dit punt met kracht 
naar voren brengen. 

Minister Hofstra stelt de vraag wat de prak
tische resultaten van het Beneluxvoorstel ten aanzien 
van onze tarieven zullen zijn. Minister Zijlstra antwoordt, 
dat in Nederland de tarieven in het algemeen beneden 
het gemeenschappelijk buitentarief liggen, zodat,hieraan 
vrijwel niets zal worden gedaan. Het vervelen~e 1S, ,dat 
dan de Beneluxlanden de enige zijn, die op I Januar1 a.s. 
tussen invoer uit EEG-landen en uit andere landen gaan 
discrimineren wat de invoerrechten betreft. 

3 g. Verhouding tot Amerika inzake Indonesië 

Minister Luns deelt mede, dat in Amerika aan
vankelijk na de berichten over zeer omvangrijke wapenbe~ 
stellingen in communistische landen was besloten geen n1euwe 
Amerikaanse wapens aan Indonesië te leveren, maar maandag 
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